
Eesti Orienteerumisliidu volinike kogu 03.02.2025 koosoleku 
protokoll 

 
Koosolek toimus esmaspäeval 03.02.2025 kell 19.00 – 21.10 veebis. 
 
Koosolekul osalesid volinike kogu liikmed (9/9):  
Raul Kudre, Tõnu Lillelaid, Marek Karm, Sander Annus, Marili Zimmermann, Toomas Tiivel, Koit Kolsar, 
Uku-Laur Tali, Sixten Sild. 
Külalistena: EOLi president Leho Haldna, EOLi juhatuse liige Maret Vaher. 
Puudus:  -  
Koosolekut juhatas Marek Karm 
Protokolli koostas Maret Vaher 
 
Päevakord: 

1. Eelmise koosoleku (06.01.2025) protokolli ülevaatus 
2. Ülevaade EOLi 2024. a eelarve täitmisest 
3. 2025. a eelarve plaan  
4. TV -ülekannete plaan 2025  
5. 2026. ja 2027.a Eesti MV taotluste seis 
6. IOFi High Level Event seminar Budapestis 01.-02.02.2025 (Leho Halda)  
7. Sport 2030 aruanne 
8. Toimkondade tegevuskavad ja koosseisud 2025 – uuendusi? 
9. Muud teemad 

• Elo Saue töölepingu uuendamine (alat 13.03.2025) 

• IOFi nõustajate reakrediteering (31.12.2024)  

• NORD kohtumise ülevaade  

• Ülevaade võimalikest uutest EOLi toetajatest, koostöö võimalused (LL ja LL annetused, a’ 
1000 eurot). 

• EOLi arengukava 2018-2030 ülevaatuse aeg 

• TWG osalejate valikukriteeriumid ja rahastamise kriteeriumid (Timo Sild, Hannula-Katrin 
Pandis) 

• Volinike kogu koosolekute järgmised toimumisajad 2025. aasta I poolaastal:  10. märts, 07. 
aprill, 05. mai, 09. juuni. Koosolekud toimuvad kell 19-21, kui ei ole kokku lepitud teisiti.  

 
1. Eelmise koosoleku (06.01.2025) protokolli koos üle ei vaadatud, volinike kogu liikmed said 

protokolli mustandi pärast eelmist koosolekut ning andsid e-mailiga tagasisidet. Protokollis 
toodud ülesanded olid valdavalt täidetud: 
Ülesanne: 2025.a võistlusreeglite kinnitamine. MK viib võistlusreeglite dokumenti parandused 
sisse ning võistlusreeglid 2025 kinnitatakse (14.01 on ülesanne täidetud).  
Ülesanne: 2026. aastaks edetabeli põhimõtete töörühma loomine. LH kutsub T.Klaari edetabeli 
töörühma. Töörühm teeb vahearuande suve alguseks (10. juuniks).  
LH rääkis T. Klaariga, viimane polevat keeldunud osalemast töörühmas. Vaja on kokku leppida 
esimese koosoleku aeg. Töörühma kuuluvad: LH, MZ. MK, Tarmo Klaar. 
LH saadab koosoleku plaani. MK on ka mõtteid edetabeli arvestuse süsteemi kohta kirja 
pannud.  
 
Ülesanne: kevadise üldkogu koha ja aja leidmine. MV  proovib kevadise üldkogu sättida märtsi 
või aprilli nii, et üldkogul osalejad saaksid osaleda mõnel orienteerumisvõistlusel. 
Seis 20.02: kevadine üldkogu toimub eelkokkulepete kohaselt 26. aprillil Kuremaa 
elamuskeskuse seminariruumis kell 17-20.30.  

 



2. Ülevaade EOLi 2024. a eelarve täitmisest. MV tutvustas 2024.a eelarve täitmise viimast seisu. 
Kuigi tuleb veel kohandamisi (maksmata ja saatmata arveid), siis tundub, et 2024. aastal 
ületasid tulud kulusid ca 20 000 euroga. Eraldi jäi MVle silma, et koondiste kulud olid 
planeeritud oluliselt suurematena kui tegelik täitmine. 
MZ kiitis eelarve täitmise tulemuse eest EOLi kontorit. 

3. 2025. a eelarve plaan. MV on alustanud eelarve kokkupanekut. Tõusevad personali kulud, mis 
meil aastaid on püsinud samad.  Samuti peame planeerima suurema summa IT-arendusele 
(2024.a oli see 5000 eurot).  

4. TV- ülekannete plaanid 2025 
LH tutvustas 2025.a seisu: OJ MMil on TV-õigused korraldajate, soomlaste käes, kuid IOF lepib 
riikidega ülekande õiguste hinnad kokku. LH hinnangul peaksime tegema pakkumise 5000-6000 
eurot/OJ MMi eest kokku (3 finaalipäeva). Kokku koos satelliidi- jm stuudiokuludega maksab 
MMi ülekanne ca 10 000 eurot. Ülekannete ajad on üpris ebamugavad suve keskpaiga kohta 
ehk keset päeva, kell 13.30-17.20 (K 09.07, N 10.07, L 12.07).  
TT: äkki selliseid kellaaegu polegi vaja telesse suruda? Piisab portaalist, vaadatakse rannas. 
RK: Ikka tele, sealt saab mugavalt järelvaadata. Kindlasti peaks saama ülekande TV-sse. Duo5? 
ERR või ETV2? – peab läbirääkima.  
LH: alustada läbirääkimisi ERRist.  
TT: ERR on parem, kuigi Duo5 on enamikel paketis olemas. Samas Postimees web on ERRi 
veebist vaadatavuselt 5-6x suurem. Kui ERRist saame tele, siis eelistame ERRi.  
Ülesanne: SS küsib Hendrik Eliassonilt IOFist, kas SO EMilt Posiost tehakse teleülekanne või 
veebiTV.  
LH tõstatas küsimuse, kas EM Belgiast, kus TV-ülekanne maksab samuti vähemalt 10 000 eurot, 
on meil mõtet üldse telepilti osta. Üldine hinnang oli, et ei ole mõtet.  

5. 2026. ja 2027.a EMV, EOLV taotluste seis. MV tutvustas laekunud taotluste tabelit. Väga palju 
taotlusi (sh kõik RO  ja SO Eesti MV korraldajad) on veel puudu.  
RK tutvustas SO toimkonna initsiatiivi SO Eesti MV leidmiseks, eelkokkulepped järgmised:  
2026: Rakvere ja JOKA; 2027: Peko (Indrek Mahla, Värska), Võru (Sõmerpalu-Osula) 
Ülesanne: MV saadab klubidele meeldetuletuse 2026. ja 2027.a EMV, EOLV taotluste tähtaja 
(28.02) kohta. Seis: 12.02 saadetud meeldetuletus. 

 
6. IOFi High Level Event seminar Budapestis 01.-02.02.2025. LH osales sel aastal Eestist ja andis 

mõne lausega ülevaate seminarist ning edastas küsimused meile (Millal EST midagi  korraldab?).  
LH hinnangul pole meil praegu ressursse IOFi tiitlivõistluste korraldamiseks (raha, inimesed). 
Samas Itaalia kui sprindi-MM2026 korraldaja püüdvat hakkama saada 200 korraldajaga, aga 
Edinburghi sprindi-MM2024 kogemus oli, et minimaalselt on sprindi-MMi korraldamiseks vaja 
500 korraldajat. 
ULT tuletas meelde, et taotlesime noorte EMi 2025 (Kuressaare, SaOK/Harju OK), kuid jäime 
hinna ja asukoha kaugusega Tšehhile alla. Viimane saab majutuseks kasutada soodsa hinnaga 
koolide ühiselamuid, Saaremaa pakkumises olid oluliselt kallimad spa-hotellid.  

 
7. Sport2030 aruanne. MV koostas ja saatis KuMinile jaanuari lõpus igaastase aruande. Teemat ei 

arutatud.  
8. Toimkonnad: koosseisud, tegevusplaanid 2025. 

Mõne toimkonna juhid andsid ülevaate nende toimkonna tegevustest ja probleemidest:  
TT tunnistas, et tal ei ole meediatoimkonna eestvedamiseks aega ja energiat. Kui keegi tahaks 
meediatoimkonda eest vedada, siis on selline inimene väga teretulnud. SS hinnangul suudame 
praeguses kvaliteedis edasi töötada, aga arenguhüpet ei suuda teha.  
RK hinnangul meediakajastuste baastase toimib. Võrreldes 2023.aastaga oli 2024 üpris hea, 
olime teles.  
MZ: sama probleem IT toimkonnaga, et vaja oleks aktiivset eestvedajat, õnneks on IT-
toimkonnas Mait, kes teeb palju. 



RK: SO toimkond on toimetanud, üks teema oli uute võistlusriiete tellimine. Uusi aktiivseid 
liikmeid on toimkonda vaja, aga hetkel pole aega sellega tegeleda, põhirõhk on praegu hooajal. 
ULT andis ülevaate kaardistustoimkonnas arutatavatest teemadest: mais kohtumine 
Erametsaliiduga. ULT soov arendada ametlikum kokkulepe erinevate huvigruppidega 
eesmärgiga muuta korraldajate elu lihtsamaks ja reglementeeritumaks Skandinaaviamaade 
eeskujul.  
Mais kohtub ULT ka ratsaorienteerujatega. Ettepanek neile on esitada EOLi liikmeks asutumise 
avaldus. 

9. Muud teemad 

• Elo Saue töölepingu uuendamine (alat 13.03.2025). MV andis teada, et E. Saue tööleping 
lõppeb märtsi keskel ja telefonivestluses kinnitas E.Saue soovi jätkata senises positsioonis.  
Ülesanne: MV sõlmib E. Sauega uue töölepingu.  

• IOFi nõustajate reakrediteering (31.12.2024). MV andis ülevaate, kes olid oma akrediteeringut 
pikendanud ja kes tegid seda meeldetuletuse järel.  
Ülesanne: MV vaatab IOFi lehelt nimekirjad üle ja vajadusel kontakteerub sealt puuduvate 
inimestega. 

• NORD kohtumise (17.-19.01.2025 Helsinkis) ülevaade. Osalesid LH ja MV. MV koondas 
koosolekute ettekanded, protokolli ja oma märkmed veebikausta ja jagas volinike kogu 
liikmetega.  
LH rõhutas paari NORDi koosolekul arutusel olnud teemat (siseO; EMi asendamine MMiga): 
Rootsis oli toimunud 1900 võistlejaga (rohkem ei lubatud) kahepäevane sise-o võistlus, 2025.a 
sügiseks on plaan kokku leppida ühtsed siseO tingmärgid. SiseO on kasvav ala, alal suur 
potentsiaal, mõne aasta pärast võimalik areneda MMini. Peame vaatama Läti peale (seal 
toimus juba 2018 MMi ajal „mitteametlik siseO MM“). Lisaks on Läti saanud noored liikvele 
(saavad riigilt olulise summa noorte arvu pealt). 
ULT: Trondheimis toimusid Norra üliõpilaste siseO MV. 
LH: On tulnud ettepanek lõpetada EM pidamine ja nimetada see MMiks. Seega igal aastal 
toimuks kaks MMi: sprindi ja metsa. See diskussioon IOFis algamas. Tasemevahe EMi ja MMi 
korraldamisel ja ka osalejate seas väga väike. Kuna aga spetsialiseerunud sportlasi on endiselt 
vähe, siis (sportlaste vaatenurgast) on kahe MMi sobitamine aastakavva üpris keeruline.  

• Ülevaade võimalikest uutest EOLi toetajatest, koostöö võimalused. MV tutvustas aasta lõpus 
laekunuid suuri annetusi (L. ja L. lepik, a’ 1000 eurot) ning püsiannetusi A. Pindmaalt. TL uuris, 
kuhu oleme jõudnud varem arutatud plaaniga teha kodulehe kaudu püsiannetuse võimalus ja 
see orienteerumiskogukonnale välja reklaamida.  
Ülesanne: MV palub M. Tõnissonil selle teemaga tegeleda, et püsiannetuste süsteem tööle 
hakkaks. 

• EOLi arengukava 2018-2030 ülevaatuse aeg 
Lepiti kokku, et arengukava ülevaatuse arutelu toimub laupäeval 15. veebruaril EOLi kontoris 
pärast siseO võistlust Tartus. Koosoleku algus 14.00. 

• TWG osalejate valikukriteeriumid ja rahastamise kriteeriumid. Teemat ei arutatud, kuna IOFi 
kriteeriumid ja võimalikud kandidaadid-osalejad (Timo Sild, Hannula-Katrin Pandis) kinnitati 
enne koosolekut.  

• Volinike kogu koosolekute järgmised toimumisajad 2025. aasta I poolaastal:  lepiti kokku kuni 
suvevaheajani toimuvate koosolekute ajad: 10. märts, 07. aprill, 05. mai, 09. juuni. Koosolekud 
toimuvad kell 19-21, kui ei ole kokku lepitud teisiti.  

 
Muu info:  

MK: Seiklussportlased otsivad oma alaliitu. Matkaliit neid oma tiiva alla ei tahtvat (liiga 
võistluslik ala). 

 
Muid päevakorrapunkte arutada ei jõutud. Järgmine volinike kogu koosolek toimub 
esmaspäeval 10. märtsil 2025 19.00-21.00 üle veebi. 


